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Protokół 

Posiedzenie Zespołu ds. polityki regionalnej, gospodarki, przedsiębiorczości 

 i innowacji WRDS WD,  

25 lutego 2016 r., godz. 14.00, Sala nr 420 

Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego 

 

 

I. Porządek obrad: 

 

1. Powitanie – Bogusław Graboń, Przewodniczący Zespołu. 

2. Przedstawienie członków Zespołu – Bogusław Graboń, Przewodniczący Zespołu. 

3. Wybór wiceprzewodniczących Zespołu. 

4. Przedstawienie projektu regulaminu Zespołu – Bogusław Graboń, Przewodniczący 

Zespołu. 

5. Propozycje tematyki i planu pracy Zespołu do końca czerwca 2016 r. – 

Przewodniczący i członkowie Zespołu. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.   

 

II. Lista obecności: 

 

1. Bogusław Graboń, Przewodniczący Zespołu, Pracodawcy RP 

2. Małgorzata Calińska-Mayer, NSZZ Solidarność 

3. Radosław Mechliński, NSZZ Solidarność 

4. Ireneusz Oracz, NSZZ Solidarność 

5. Wiesław Kwaśniewski, OPZZ 

6. Piotr Woeltz, OPZZ 

7. Marian Radoła, FZZ 

8.  Marek Pasztetnik, Pracodawcy RP 

9.  Tadeusz Kret, Pracodawcy RP 

10. Marek Rakowicz, Pracodawcy RP 

11. Andrzej Krzyżański, DIRz we Wrocławiu 

12. Dr hab. Leszek Kwieciński, BCC 

13. Marek Domagała, BCC 

14. Ryszard Sobański, BCC 

15. Artur Mazurkiewicz, Konfederacja Lewiatan 

16. Krzysztof Zawadzki, Konfederacja Lewiatan 

17. Agata Zemska, Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego 

18. Prof. Marek Wróblewski, Przedstawiciel Wojewody Dolnośląskiego 

19. Zdzisław Brezdeń, Przedstawiciel Wojewody Dolnośląskiego 

20. Jarosław Sadowski, Przedstawiciel Wojewody Dolnośląskiego 

21. Leszek Pieczyński, BCC, ekspert. 

22. Marek Woron, Przewodniczący WRDS WD, Gość posiedzenia. 

 

III. Treść wystąpień: 

 

1. Posiedzenie rozpoczął Bogusław Graboń, Przewodniczący Zespołu, witając 

jednocześnie Marka Worona, Przewodniczącego WRDS WD, gościa spotkania. 

Marek Woron powiedział, że dziękuje zebranym, iż zechcieli pracować w tej ważnej 

instytucji dialogu społecznego. Pozostaje ufać, że głos uczestników dialogu będzie 
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słuchany w instytucjach na poziomie krajowym i lokalnym. Dodał, że od kilku lat 

wespół z wieloma osobami ze środowisk pracowniczych i pracodawców budują dobry 

klimat. Przypomniał zebranym proces tworzenia WRDS WD na Dolnym Śląsku, 

zainicjowany Zarządzeniem Marszałka z 18 grudnia 2015 r. Życzył, żeby zebrani 

czerpali zadowolenie osobiste z działalności w tym gremium, zaakcentował, że 

członkowie zespołu zawsze mogą wnosić pod obrady WRDS WD tematy, którymi 

powinno zająć się szersze grono, zachęcił także do zapraszania gości z różnych 

obszarów gospodarki i obszaru społecznego.  

2. Bogusław Graboń przedstawił porządek obrad, który został zaakceptowany przez 

zebranych. Następnie przedstawił członków Zespołu, którzy w trakcie prezentacji 

uzupełnili informacje o sobie.  

3. Przewodniczący Graboń zaproponował wybór wiceprzewodniczących Zespołu: 

jednego przedstawiciela organizacji pracowników, jednego – ze strony Wojewody 

Dolnośląskiego i jednego – ze strony Marszałka Województwa. Jednocześnie 

zaproponował kandydaturę Radosława Mechlińskiego, Wiceprzewodniczącego 

Zarządu Regionu Dolny Śląsk NSZZ Solidarność, ze strony związkowej. Jako 

przedstawiciela Wojewody zaproponowano Zdzisława Brezdenia, Starostę 

Oławskiego, a ze strony Marszałka - Agatę Zemską, z-cę dyrektora Wydziału 

Gospodarki UMWD. Zaznaczył także, że przewodniczący Zespołu reprezentuje 

pracodawców, więc chcąc zachować proporcjonalność stron, zaproponował taki skład 

Prezydium Zespołu. Ten pomysł wsparł Marek Woron. Artur Mazurkiewicz 

powiedział, iż z racji tego, iż jest to zespół, który w dużym zakresie będzie zajmował 

się sprawami gospodarczymi, to dobrze byłoby jednak, aby strona pracodawców była 

w większym stopniu reprezentowana w jego prezydium. Dlatego jednym z 

wiceprzewodniczących, mimo iż przewodniczącym jest przedstawiciel pracodawców, 

powinien być także przedstawiciel pracodawców.  Bogusław Graboń poddał pod 

głosowanie tę propozycję. Radosław Mechliński poprał przewodniczącego Zespołu, 

zaznaczając jednocześnie, iż ważne jest, aby wszystkie sprawy były podejmowane w 

konsensusie. Członkowie Zespołu przyjęli tę propozycję poprzez aklamację. 

Przewodniczący poprosił, aby zgłosić kandydata ze strony pracodawców. Artur 

Mazurkiewicz zgłosił kandydaturę Ryszarda Sobańskiego. Przewodniczący Graboń 

zaproponował głosowanie nad wszystkimi kandydaturami na wiceprzewodniczących. 

Członkowie Zespołu jednogłośnie zaakceptowali cztery zgłoszone kandydatury na 

wiceprzewodniczących.  

4. Bogusław Graboń przeszedł do następnego punktu porządku – regulaminu Zespołu, 

który przedstawił zebranym. Spytał, czy zebrani mają uwagi do tego projektu. 

Powiedział, że zdaje sobie sprawę, że jest on bardzo formalistyczny, ale to była 

propozycja do dyskusji. Artur Mazurkiewicz zauważył, że w par. 5 ust. 2 pkt g), czy 

powinno był przedkładanie Radzie informacji czy protokołów ze spotkań. 

Przewodniczący Graboń wyjaśnił, że może to być ogólnie pojęte jako informacja w 

formie notatki czy protokołu. Marek Pasztetnik zwrócił uwagę, że zespół jest ciałem 

WRDS WD, dla której pracuje. Zauważył, że trzeba zmienić zapis w pkt 2 – 

zwiększyć liczbę wiceprzewodniczących. Małgorzata Calińska-Mayer poparła zapis 

o informacji zawarty w par. 5. Marian Radoła zgłosił poprawkę do par. 7  

o osobistym uczestnictwie w posiedzeniu Zespołu. Warto  byłoby zrobić zapis  

o zastępstwie. Przewodniczący Graboń nie zgodził się z ta propozycją. Nie zawsze 

terminy spotkań będą pasować wszystkim członkom. W projekcie regulaminu 

chodziło o to, by nie było takich zjawisk, że ktoś bez prawa głosu zastępuje członka 

zespołu. Z tą argumentacją zgodził się Marek Pasztetnik, dodając, że członkowie 

Zespołu mają prawo nie uczestniczyć. Marian Radoła zgłosił uwagę, że w 
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regulaminie jest zapisane, iż stanowiska są podejmowane przy obecności co najmniej 

1 / 2 członków zespołu. Czy ten zapis nie kłóci się z tezą, iż można nie uczestniczyć w 

posiedzeniu. Ustalono także, że zostanie zmieniony zapis, że przy równowadze 

głosów podczas głosowania głos przewodniczącego nie jest rozstrzygający. Marek 

Pasztetnik dodał, że brak decyzji jest też decyzją w sytuacji, gdy jest równowaga 

głosów. Artur Mazurkiewicz zgłosił też uwagę o potwierdzeniu otrzymania 

zawiadomienia, które jest dostarczane pocztą elektroniczną. Przewodniczący Graboń 

odpowiedział, że obsługa zajmuje się sekretarz i jeśli ten zapis okaże się 

niewystarczający, to będzie można go zmienić na następnym spotkaniu. Sekretarz 

potwierdziła, iż jeśli nie ma potwierdzenia i tak dzwoni do zapraszanych.  

5. Członkowie Zespołu przyjęli regulamin ze zgłoszonymi poprawkami w głosowaniu. 

Marian Radoła wstrzymał się od głosu. 

6. Bogusław Graboń przeszedł do punktu dotyczącego tematów na posiedzenia. 

Wstępnie członkowie Zespołu przysłali propozycję tematów. Przewodniczący 

powiedział, że następne spotkanie Zespołu odbędzie się na początku kwietnia i dobrze 

byłoby wskazać jeden lub dwa tematy, które zostaną omówione na tym posiedzeniu. 

Marek Woron dodał, że wpłynęły tematy do biura i trzeba zdecydować, czy te tematy 

zostaną włączone w całości do rozpatrzenia do końca roku. Trzeba się bowiem liczyć 

z tym, że mogą pojawić się bieżące sprawy, które zleci Prezydium WRDS WD lub 

wymusi to bieżąca sytuacja. Małgorzata Calińska-Mayer zwróciła uwagę, że warto 

byłoby w najbliższym czasie zająć się planem Wicepremiera Morawieckiego z punktu 

widzenia regionu. Przewodniczący Graboń dodał, że Wicepremier przedstawił pięć 

filarów i pięć pułapek planu. Marek Woron dodał, że chodzi tu o pułapki do 

zniwelowania. Marek Pasztetnik powiedział, że dobrze byłoby przyjąć strategię 

działania zespołów roboczych Rady Dialogu Społecznego. Przyjęto tam, że zespół 

przyjmuje maksymalnie dwa tematy na jedno posiedzenie, gdyż mogą pojawić się 

ważne sprawy bieżące. Ale za to te dwa tematy przygotuje jedna ze stron społecznych, 

żeby pokazać swoją aktywność. Dlatego dziś, zdaniem prezesa Pasztetnika, warto 

wybrać dwa tematy na następne spotkanie, a opracowanie planu na cały rok zostawić 

jeszcze do dyskusji. Dodał jeszcze, że podczas posiedzenia zespołu ds. dialogu 

społecznego RDS, którego jest członkiem, dyskutowano także nad usprawnieniem 

przepływu informacji pomiędzy WRDS WD a RDS. Stąd m.in. postulaty, aby 

przewodniczących wrds-ów zapraszać na posiedzenia Prezydium RDS i zespołów, aby 

byli pasem transmisyjnym w przekazywaniu informacji. Marek Pasztetnik dodał, że 

WRDS WD na tle innych w kraju jest bardzo dobrze zorganizowana i może dużo 

wnieść w pracę RDS i jej zespołów problemowych. Ryszard Sobański powiedział, że 

jeśli przyjrzymy się zaproponowanym tematom, to część z nich można połączyć. 

Dobrze byłoby też skorelować pracę całej rady z zespołem, by tematy rozpatrywane 

na posiedzeniach rady poprzedzały działania zespołu. Kanclerz Woron powiedział, że 

dokładnie odwrotnie, stąd też propozycja, aby zespół dyskutował nad tematyką na 

dzisiejszym spotkaniu i żeby zespół je przyjął, a to z kolei stworzy podstawę dla 

Prezydium do zaplanowania działań na najbliższy czas i cały rok, nie licząc doraźnych 

spraw. Marek Rakowicz powiedział, że w uchwale o powołaniu zespołów jest 

zapisane w zadaniach zespołu ds. rozwoju regionalnego wiele zadań. Choćby polityka 

regionalna obejmuje wszystkie obszary, którymi zajmują się też inne zespoły. Zespół 

ds. polityki regionalnej ma zapisane 9 zadań, więc jeśli ma się spotkać w ciągu roku 6 

razy, to na każdym posiedzeniu dwa tematy związane z tymi zadaniami można by 

omówić, aby nikt później nie zarzucił zespołowi, że nie wykonuje zadań narzuconych 

przez WRDS WD. Jednym z tych zadań jest opiniowanie strategii województwa czy 

przyjmowanie stanowisk w tym zakresie. Strategia Dolnego Śląska została 
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opracowana w 2013 roku i zostało jeszcze 5 lat jej realizacji. Strategię można oceniać 

na każdym etapie jej realizacji, tym bardziej, że zmieniają się warunki polityczne i 

gosp.-społ. Powiedział, że można by zatem doskonale połączyć tematy: realizacja 

strategii Dolnego Śląska w aspekcie przygotowywanego planu Morawieckiego. 

Marek Woron wyjaśnił, że zapisanych zadań zespołu nie należy traktować jako 

wytycznych na rok działalności, a raczej wytyczne dla zespołu na czas jego 

funkcjonowania. Dodał też, że są tematy nadrzędne, jak choćby opiniowanie strategii 

województwa, które to zadanie jest obowiązkiem wrds-ów, a i Marszałek ma 

obowiązek kierowania tego dokumentu do zaopiniowania przez WRDS, jak i wielu 

innych projektów. Warto też na bieżąco śledzić strategię innowacji. Agata Zemska 

powiedziała, że strona samorządowa też proponowała pewne tematy, którymi zespół 

mógłby się zająć. Realizacja Strategii Województwa przewidziana została na koniec 

roku. Bogusław Graboń dodał, że realizacja tematów mogłaby się odbywać w ten 

sposób, że byłyby one referowane przez specjalistów. Marek Woron dodał w 

komentarzu, że warto sięgać także po ekspercką wiedzę do organizacji 

pozarządowych, które nierzadko dysponują pokaźnym zapleczem specjalistów w 

danej dziedzinie. Leszek Pieczyński zauważył, że istnieje wiele gremiów 

dialogowych, które debatują we własnych gronach nierzadko na te same tematy. Nie 

było kłopotu z prowadzeniem dialogu pomiędzy centralną administracją rządową a tą 

na poziomie województwa, gorzej sprawy wyglądają, jeśli chodzi o dialog na 

poziomie gmin. Może warto zapraszać gości z tych obszarów, gdzie ten dialog nie jest 

prowadzony. Marian Radoła zaproponował, aby w pierwszej kolejności zająć się 

tematem zgłoszonym przez Marka Domagałę: regionalna polityka transportowa 

przeciw wykluczeniu społecznemu. Zwrócił uwagę, że kluczowym problemem jest 

brak komunikacji z mniejszymi miejscowościami, co skutkuje brakiem możliwości 

dojazdów do pracy. Ważną kwestią jest tez słaba komunikacja z regionami 

ościennymi – z Czechami i Niemcami. Bogusław Graboń powiedział, że rozumie, iż 

polityka transportowa powinna być jednym z pierwszych tematów, którymi ma się 

zając zespół. Marek Pasztetnik spytał, czy jest możliwość, żeby na bazie dzisiejszej 

dyskusji zastanowić się i przesłać w ciągu dwóch tygodni propozycje tematów do 

Prezydium Zespołu. Zgłosił też, że ważnym tematem jest dostępność źródeł 

finansowania dla przedsiębiorców z programów unijnych, sprawa generatora 

wniosków, kwestia dostępności środków „post Jeremi”. Marek Woron wyjaśnił, że 

na najbliższym posiedzeniu Prezydium WRDS WD będzie na ten temat rozmowa. 

Marek Wróblewski zauważył, że zaproponowane tematy mają duży potencjał, 

aczkolwiek propozycje zostały zgłoszone trochę chaotycznie. Jego zdaniem dobrze by 

było, aby pewnymi ramami dla zespołu był podział na to, co już określa strategia 

rozwoju województwa w obszarze tematycznym, jakim ma się zajmować zespół. 

Strategia jest już wdrażana, ale można przy jej rozpatrywaniu przyjąć obecny 

kontekst, czyli plan Morawieckiego. Warto zajmować się w tym zakresie tematami, z 

których moglibyśmy wygenerować wartość dodaną. Marek Woron uzupełnił, czy nie 

warto by się zająć w tym kontekście inteligentnymi specjalizacjami, zobaczyć, co 

dzisiaj się w tej kwestii dzieje i spróbować zając stanowisko własne. Przewodniczący 

Graboń zaproponował, aby członkowie Zespołu do 10 marca zgłosili najpilniejsze 

tematy, a Prezydium zespołu wybierze te na najbliższe spotkanie. Zdzisław Brezdeń 

poparł pomysł przedstawienia tematu związanego z planem Morawieckiego jako jeden 

z najbardziej bieżących. Marek Pasztetnik zaproponował, aby pracodawcy wspólnie 

zgłaszali tematy pod obrady, a także, żeby były to te tematy, na które rada ma wpływ. 

Artur Mazurkiewicz zgłosił pilny temat dotyczący działania 2.1 – usługi – nie 

przewiduje uproszczonych form rozliczania. Bogusław Graboń zaproponował termin 
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następnego spotkania na 4 kwietnia br., godz. 13.30. Marek Pasztetnik odnosząc się 

do propozycji zgłoszonej przez Artura Mazurkiewicza, zwrócił uwagę, że ten temat 

powinien być rozpatrywany na Komitecie Monitorującym RPO WD. Marek 

Rakowicz nawiązując do tematu związanego z inteligentnymi specjalizacjami, 

stwierdził, że są one tematycznie podzielone na 6 obszarów i trzeba się zastanowić, 

którymi ma się zająć zespół. Marek Woron powiedział, że w śród tych obszarów nie 

ma np. żywności, a na Dolnym Śląsku są w tej dziedzinie znakomite osiągnięcia, 

choćby prof. Trziszki. Warto więc zwrócić uwagę na to, czego nie ma i co można 

włączyć.  

7. Przewodniczący zakończył spotkanie.  

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała Aldona Andrulewicz    Zatwierdził Bogusław Graboń 

Sekretarz WRDS WD      Przewodniczący Zespołu 

 

 

…………………………………….    ………………………………… 
Data i podpis       Data i podpis    

 

 
 


